
אגרת לפתיחת שנת הלימודים תשפ"ד

לכב' משפחת המכללה המורחבת,
חברי הסגל האקדמי והמנהלי, וכל הסטודנטים והסטודנטיות, שלום רב,

תחילתה של שנת הלימודים האקדמית תשפ"ד היא קודם כל הזדמנות 
טובה לסכם בקצרה את ההתפתחויות החדשות במכללה בתחום 

האקדמי והיעדים העיקריים בהם אנו מבקשים להתמקד השנה.

חידשנו תכניות לימודים והרחבנו תכניות לגברים לאוכלוסיות ייחודיות 
)מירושלים ומחוץ לירושלים(, הן לתואר ראשון והן לתואר שני.

גייסנו אנשי סגל חדשים ואנחנו מברכים אותם להצטרפותם למשפחת 
המכללה. ברוכים הבאים.

אנחנו מעמיקים קשרים עם יהודי חו"ל, גם במסגרת מח"ל בשפות 
נוספות וגם בקשר עם בתי ספר יהודים בעולם. התחלנו להפעיל תכניות 

מיוחדות להכשרת מורים בלימודי קודש עבור מורים המלמדים בבתי 
ספר יהודים בחו"ל. תכניות אלו מתקיימות ברוסיה, בצרפת ובארגנטינה.

אנחנו עושים מאמצים לחזק את המחקר אצלנו ולתגמל את כל חבר 
סגל העוסק במחקר, מפרסם ומשתתף בכנסים אקדמיים. בשנה 

שעברה נערכו שלושה מחקרים בתחום קהילות אקדמיה כיתה: עמיתי 
אקדמיה כיתה, קהילת אקדמיה גן, מחקר כולל על כלל קהילות 

אקדמיה כיתה שהמכללה הפעילה.

לצערנו, יו"ר רשות המחקר פרופ' חוה גרינספלד ז"ל עזבה אותנו בטרם 
עת, והיא חסרה לנו.

אנו מודים ומברכים את ד"ר ענת בארט שתבל"א על הסכמתה לקבל 
את התפקיד ולחזק אותו. בהצלחה רבה.

בשנה שעברה קיימנו מספר כנסים וימי עיון. גם השנה נמשיך במגמה 
זו של ארגן כנסים וימי עיון. אני מנצל הזדמנות זו כדי להזמין את כולם 
לכנס בנושא הבינה המלאכותית, החינוך והתורה שיתקיים בעז"ה מיד 

אחרי סוכות, והמאורגן על ידי ד"ר רבקה טאוב.
בחלק הטכנולוגי אנחנו חיזקנו וממשיכים לחזק את תשתיות הקמפוס. 

כמו כן אנחנו רכשנו מערכת מיחשוב מרחבי )הנקראת גם חדר 
אימרסיבי או חדר מאופף( לצורכי פדגוגיה והוראה, דבר שאמור לקדם 
את המכללה באופן ניכר. אנחנו מזמינים את כל צוות המכללה ללמוד 

ולהשתמש במערכת זו.

ברצוני לברך ברכה מיוחדת לכל אלה הן מהסגל האקדמי והן מהסגל 
המנהלי שפרשו ויצאו לגמלאות. אתם כבר חסרים לנו ונשמח לשמור 

על קשר.

שנת תשפ"ד הבאה עלינו היא שנה בעלת סימן זח"ג, כלומר שנה 
המתחילה בשבת )האות הראשונה של הסימן היא ז'(, שנה חסרה עם 

חג פסח ביום שלישי בשבוע )האות השלישית היא ג'(. מתוך זה נובע כי 
זאת שנה מעוברת בת 383 ימים.

שנזכה למלאות שנה זו בכל טוב מראשית השנה ועד אחרית 

השנה.

בברכה של שנה טובה בה נצליח לקדם את 

מוסדנו, שנת התחדשות וצמיחה, עמידה 
באתגרים משותפים בהכשרת מורים 
ומורות מחנכים ומחנכות לעם ישראל.

פרופ' עלי מרצבך
נשיא


